
 

 

 Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Stine L. Brøgger (næstforperson), Charlotte Vendelboe, Sophie S Kristensen 
Forældrevalgte skole: Semine Brorson (forperson), Niels Arentzen, Robert B. Andersen, Karen Bech-

Pedersen, Troels Øvle Kristensen. 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Laura Josefine Møller 
Elevrep.  
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
26.08.2024 kl. 18-20 

Fraværende/afbud: Anita, Stine, Semine, Laura, Charlotte, Sophie, Jesper 
 

1. 

18:00 
Informationer 
Velkommen til Troels. Troels er suppleant for forældrevalgte på skolen. Troels deltager i 
mødet og indtræder i bestyrelsen fremadrettet. 
Personale børnehus. Orientering 
Dialogmøde med politikere om dagtilbud den 3/9 kl. 17-19 i Hornslet. Ingen kan deltage. 
Formøde om dialogmøde skoler den 17/9 for formænd. Robert deltager. 
Dialogmøde med politikere om skolerne den 12/11. 
Trafik. Politi har været ved indskolingen og der har været fartkontrol ved busholdepladsen. 
Tilbagemelding begge steder er, at der blev kørt pænt og hensynsfuldt. 
Skolevejsanalyse igangsat. Indebærer spørgsmål og transport til/fra skole i alle klasser 
samt udpegning af 3-4 trafikfarlige steder. 
Der blev talt om Fiskegaardsvej og muligheder for reduktion af hastigheden ved skole og  
Børnehus. Ligeledes er der opmærksomhed på udkørslen fra Bækkevej samt 
Fiskegårdevej. Tydeligere skiltning ved indkørslen til indskolingen. 
Oplysninger om cykelstien fra Rosmus til Tirstrup efterspørges. 
Høring tildelingsmodel. Sagen behandles politisk 3/9. Har også indflydelse på  
drøftelserne om budget 2025. 
Antal børn i skolen. Vi er startet med 352, hvilket er 2 mere end budgetteret. Elevtallet vil 
forventeligt være nedadgående de kommende år, da store årgange forlader os og mindre 
kommer ind (næste år går 40 ud af 9. kl. og ca. 25 kommer ind).  

2. 
18:15 

Bestyrelsen fremadrettet 
Anita har desværre meldt ud, at hun ikke kan deltage længere pga. manglende tid. 
Troels Øvle Kristensen er suppleant. Troels deltager i mødet. 
Semine har også trukket sig fra bestyrelsen. 
Stines og Charlottes pladser fra børnehuset er på valg. De genopstiller ikke. Valget er den 
5/9. 
Pt. mangler vi derfor en repræsentant fra forældrene på skolen og vi mangler forperson og 
næstforperson. 
Indledende drøftelse af årets arbejde som forberedelse til næste møde, hvor vi forhåbentlig 
har de nye med. 
Den aktuelle situation blev drøftet.  
 

3. 
18:35 
 

Budget Syddjurs 2025 
Orientering og drøftelse af direktionens udkast offentliggjort fredag 23/8.  
Direktionens omstillingskatalog 2024 præsenteret den 23.08-2024 
Tværgående: 
Fravær indberettes i ”Min Løn” af den enkelte medarbejder. (i alt 250.000) 
Drift af grønne områder. Skoler og dagtilbud ikke nævnt direkte. (150.000) 
Reduktion af buskørsel. Lokalrute 3 (360.000) 
Reduktion af buspulje skoler og daginstitutioner. Fra 400.000 til 300.000. (100.000) 
Tværgående forenklingsforslag fra regering og KL (i alt 700.000) 
Familie-, børne- og læringsudvalget 
Dagtilbud 



 

 

Lavere tilskud til pædagogstuderende (89.000 til 64.000) 
Reduktion specialpædagogisk team (midler der uddeles til ekstra indsats). (200.000) 
Reduktion indkøb daginstitutioner. 95% bruges på løn. Indkøb reduceres (300.000) 
Reduktion i andelen af uddannet personale daginst. Fra 60 til 55% (2.000.000) 
Modulordning dagtilbud. 30 timer/uge 8:30-14:30. Forældrebet. Fra 3382 til 2537. 
(1.078.000) 
Skole 
Lavere tilskud til pædagogstuderende (se dagtilbud). 
Reduktion af PPR.  0,6 stilling (400.000) 
Justeringen indenfor skoleområdet. Effektiviseringer (f.eks. 2-lærer, øger u-tid, pæd i stedet 
for lærere, administration, indkøb) (2.190.000 stigende til 2.840.000) 
Reduktion i understøttende forløb som foretages af Pindstrup. (500.000) 
Pakning af skolemælk. (190.000) 
Ungdomsskole 
Reduktion i udbud af hold. (300.000) 
Nedlæggelse af skoleastronauterne (1.314.000) 
Ændret forældrebetaling klubberne. Fra 400 til 1200 pr. år. (336.000) 
Diverse  
Omlægninger sundhedspleje. Fjerne udvidet sundhedspleje for fam. m. særligt behov mm. 
(975.000) 
Stillingsreduktion i Center for børn, unge og familier. (475.000) 
Lars gennemgik hovedlinjerne i budgettet- og konsekvenserne for dagligdagen på skole og 
dagtilbud blev drøftet. 
Bestyrelsen laver høringssvar. Der er bekymring for besparelser på de områder, der berører 
skolens tilbud til især børn med særlige behov, uddannet personale og besparelser på PPR 
og CBUF.  
  

4. 
18:50 

Bestyrelsens deltagelse på forældremøder 
Datoerne er: 
0A                  4/9   kl. 16:30    Ingen deltagelse 
1AB                27/8 kl. 17         Robert 
2AB                4/9   kl. 16:30    Karen 
3A                  18/9 kl. 16:30    Karen 
4A                  28/8 kl. 16:30    Robert 
5AB                19/8 kl. 17         Ingen deltagelse 
6AB                27/8 kl. 17         Robert 
7AB                18/9 kl. 17         Troels 
8AB                26/8 kl. 17         Robert 
9AB                26/8 kl. 17         Robert 
Børnehuset     5/9   kl. 17 
 
Emner: 
Trafikkultur – kør pænt. Kys & kør. Sikker skolevej (input til analyse) 
Kommunikationskultur – vi er rollemodeller og skal tale pænt om klassekammerater og 
voksne 
Skolerejser. 
Svømning – fremover på 4. årg. men for ikke at ”snyde” nogen så i dette år 5. og 6. kl. 
Skærme 
 
Robert giver kort tilbagemelding fra 8. og 9. kl. forældremøder. Der var positive 
tilkendegivelser om boden, skema med færre skift, skolerejserne og opgradering af 
pædagogressourcerne i udskolingen. 



 

 

5. 
19:15 

Gruppedrøftelser henholdsvis Børnehus og Skole. PUNKTET UDSAT. 
 
Børnehus (delvist fra sidste ref.) 
Opfølgning og afklaring af evt. nye emner. 
2A. Forældremødet og nye repræsentanter 
 
2B. Forældreinddragelse 
Der var i Børnehusets drøftelser fokus på forventningsafstemning – hvilket går begge veje. 
Det skal være et tema for næste ”Forældre-kaffe” 
På baggrund af drøftelser med personale og brugere/forældre kommer der en række 
temaer som senere faciliteres på fælles møder – torsdage 14.40 – 16.30. 
Forslag om fælles årlig forældredag, som udmeldes af bestyrelsen– med en praktisk vinkel. 
Vil blive placeret sidst i maj 25 – drøftes på kommende forældre møde den 5.september 
Forsøget med forældrekaffe har ikke haft den store opbakning.  
Der følges op på ideen om at der ophænges en postkasse til ros/ris – gode ideer.  
Der arbejdes på at få aftale omkring nyetablering af gulv. 
2C. Sansepolitik 
Punktet blev også drøftet på dagens møde. Ønske om en status op årets indsats. Jesper 
sender skrivelse ud.  
 
Skolen.  
Vi starter med at afklare emner og derefter prioritere. 
2D. Screening af højt begavede i 1. kl. 
 

6. 

19:55 
Kalender og indhold kommende møder 
Næste møder er 1/10 kl. 18.00 
Indhold kommende møder: 
Årets arbejde i bestyrelsen, konstituering, manglende rep. fra skolen, tilbagemelding 
forældremøder, mødedatoer 
 

7. 
19:58 

 

Evt. 
Opmærksomhed på de elever der ikke går i SFO om eftermiddagen og deres brug af 
skærme i ventetiden fra 13.30 og indtil de blive afhentet.  

 


